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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 26.01.2024 

Číslo: 04630/2024/ORRUPaZP-04131 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 8. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 24.01.2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2023 o pod-

pore audiovizuálneho priemyslu 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 10/2020 

o poskytovaní dotácií 

5. Program obnovy krajiny Košického kraja, odpočet prác zrealizovaných v rámci Akčného 

plánu 2023 a Návrh Akčného plánu na rok 2024  

6. Riešenie problematiky znečistenia v povodiach riek Košického samosprávneho kraja 

a systémové opatrenia na elimináciu odpadu v týchto oblastiach. 

7. Spolupráca s Prešovským samosprávnym krajom pri riešení významných 

environmentálnych záťaží.  

8. Návrhy, podnety a požiadavky 

9. Rôzne 

10. Záver 
 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal členov komisie a zhodnotil stav 13 prítomných 

členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a zástupkyňu riaditeľa KSK 

JUDr. Ľubicu Palkovú 

 

Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  
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Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo nikto z prítomných nevyužil. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Uznesenie1/2024 : Komisia Územného plánu a životného prostredia schvaľuje program 8. 

rokovania komisie bez zmeny. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

Materiál predstavili Ing. Mária Halačová a Ing. Marcela Ondová PhD. 

  

Podané podnety zo 7. Rokovania komisie ÚPaŽP:  

 

- Možnosti koncepčného riešenia problémov s diviakmi pri ľudských osídlach 

s pohľadu úradu KSK. – dotazoval sa p. Mgr. Ing. Miloš Ihnát  

 

- Priebežná informácia o implementácii projektu s dotáciou environmentálneho fondu 

(Cementáreň Turňa nad Bodvou)  

 

K prvému podnetu-  

KSK v rámci svojich kompetencií sleduje stav zložiek životného prostredia v regióne. 

Problematiku diviačej zvery rieši  Slovenská poľovnícka komora a jej organizačné zložky a to 

stanovovaním kvót lovu na príslušné roky a ich sledovaním. 

Diskusia:  

• Vykonané opatrenia mč Ťahanovce – údržba pozemkov, kosenie,  

• Využiť kompetencie Košického samosprávneho kraja a pripraviť výzvu pre Lesný úrad 

a žiadať navýšenie kvót lovu diviačej zvery. 

Do diskusie sa zapojili: Mgr. Ing. Miloš Ihnát, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Milan Lesňák, 

MVDr. Ladislav Molnár PhD. 

 

K druhému podnetu-  

Projektový zámer pripravený KSK bol Envirofondom schválený a v decembri 2023 bola  

podpísaná zmluva. Prostriedky budú použité na laboratórne a analytické práce, vzorkovacie 

práce akreditovaného laboratória a vypracovanie certifikovanej analýzy rizika certifikovanou 

osobou a určenie dopadov na životné prostredie a zdravie obyvateľov územia v okolí 

cementárne. 

 

Uznesenie č. 2/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia : 

A) pripraví výzvu pre Lesný úrad so žiadosťou o zvyšovanie kvót lovu diviačej zvery  

a 

B) berie na vedomie kontrolu plnenia podnetov a požiadaviek. 
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Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

 

K bodu č. 3 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2023 

o podpore audiovizuálneho priemyslu 

 

Vyjadrenie: materiál predstavila: Mgr. Alena Šuranová a Mgr. Art. Ján Melikant 

Na popud filmových producentov bola navrhnutá novelizácia prijatého VZN v znení- dobu 

posudzovania oprávnenosti určí osvedčenie o registrácii filmového projektu, ktorého 

podmienky určuje príručka. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa nikto nezapojil.  

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 3/2024   Komisia Územného plánu a Životného prostredia odporúča schváliť 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2023 o podpore audiovi-

zuálneho priemyslu  

 

Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4 : 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 

10/2020 o poskytovaní dotácií 

 

Vyjadrenie:  Ing. Šuranová 

Potrebná zmena a doplnenie VZN vyplynula z aplikačnej praxe a z procesu hodnotenia žia-

dostí o poskytnutie dotácie. Úprava je navrhovaná v §5 bod 5 a v §8 bod 5. A tiež §11 bod 4.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Mgr. Ing. Miloš Ihnát, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Jozef Hudák 

Diskutované témy: možnosti férového hodnotenia s minimalizovaním diskriminácie 

hodnotených projektov. 

 



   

4 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 4/2024 Komisia Územného plánu a životného prostredia podľa § 8 ods. 1 a § 11 

ods. 2 písm. a) zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov (zákon o 

samosprávnych krajoch) v znení neskorších predpisov a podľa § 8 ods. 5 zákona č. 583/2004 

Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov 

A)odporúča schváliť 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 

č. 10/2020 o poskytovaní dotácií  

a 

B) odporúča splnomocniť 

predsedu Košického samosprávneho kraja na vydanie úplného znenia Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 10/2020 o poskytovaní dotácií v znení jeho 

zmien. 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 13 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 5: 

Program obnovy krajiny Košického kraja, odpočet prác zrealizovaných v rámci Akčné-

ho plánu 2023 a Návrh Akčného plánu na rok 2024  

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Barbora Kováčová: 

Predstavený materiál pozostával z odpočtu zrealizovaných aktivít za rok 2023 a následné na-

stavenie akčného plánu na rok 2024. Boli podrobne predstavené zrealizované aktivity aj výš-

ky finančných prostriedkov, ktoré boli použité. Následne bol predstavený plán aktivít na rok 

2024, ktorý sa delí podľa oblastí do troch tematických celkov aj s predpokladanými potreb-

nými finančnými prostriedkami na jednotlivé aktivity. Celý dokument je zverejnený na strán-

ke digitálne zastupiteľstvo. 

 

Diskusia:  

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 5/2024 Komisia Územného plánu a životného prostredia podľa § 11 ods. 2 písm. 

c) zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších 

predpisov  

A/ berie na vedomie   

Odpočet prác zrealizovaných v rámci Akčného plánu Programu obnovy krajiny Košického 

kraja za rok 2023 
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B/odporúča schváliť  

Akčný plán Programu obnovy krajiny Košického kraja na rok 2024 

Hlasovanie č. 5:   

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 6: 

Riešenie problematiky znečistenia v povodiach riek Košického samosprávneho kraja 

a systémové opatrenia na elimináciu odpadu v týchto oblastiach. 

 

Vyjadrenie: 

Bod predstavila Ing. Mária Halačová : 

Na poslednej komisii ÚPaŽP bola nadviazaná spolupráca zo zástupcami úradu 

splnomocnenca pre rómske komunity. Záverom bolo iniciovať prezentovanie problematiky 

hromadenia odpadu v povodiach riek pretekajúcich cez obce Víťaz, Kluknava, Richnava, 

Margecany a Jaklovce. Odpad sa dlhodobo hromadí vo vodnej nádrži Ružín.  

 

Úrad Splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity podľa harmonogramu výziev na rok 

2024, plánuje v 1. kvartáli vyhlásiť výzvy pre samosprávy zapojené do Národného projektu 

Rozvojové tímy, pôjde o podporu investičných aktivít v celkovej alokácií 95 mil. eur : ( tzv. 

kanál, voda, odpady, cesty, bývanie).  Špecificky vyčlenená a určená alokácia je zameraná na 

podporu obcí s prítomnosťou MRK (podľa Atlasu rómskych komunít alebo jeho ekvivalentu). 

V rámci opatrenia sa predpokladá aj odstraňovanie nepriaznivých vplyvov na ŽP spôsobených 

nakladaním s odpadmi v blízkosti osídlení MRK. 
 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Milan Lesňák, Mgr. Ing. Miloš Ihnát, Ing. Peter Sekula, MVDr. 

Ladislav Molnár PhD., Ing. Iveta Rušinová 

Diskutované témy:  

- Jasov- ako príklad typickej ukážky práce s MRK, v obci je viditeľné zlepšenie no stále 

je tam množstvo práce, 

- práce v Jasove boli vykonané podľa projektu, následne bol v území robený workshop 

so zástupcami svetovej banky ktorý sa snažil o zabezpečenie udržateľnosti projektu, je 

snaha vychovávať občanov od malička k správnemu zaobchádzaniu s odpadmi. 

- Medzev- zátopová oblasť rieky Bodvy, pri veľkých dažďoch  z Medzeva postrháva 

divoké skládky  čo spôsobuje dosť veľký problém. 

- Hľadanie možností riešenia znečistenia vodnej nádrže Ružín, v tejto súvislosti je 

možnosť riešenia postupným čistením zhora po rieke, výchovou a dozorom zo strany 

obce, prenášanie zodpovednosti na jednotlivcov ako tvorcov odpadu 

- Hľadanie motivácie pre obce – zálohovanie viacerých druhov odpadov 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 6/2024 Komisia berie na vedomie informáciu o možnostiach riešenia problema-

tiky znečistenia v povodiach riek Košického samosprávneho kraja a hľadaní systémových 

opatrení na elimináciu odpadov v týchto oblastiach. 
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Hlasovanie č 6:  

Prítomní: 13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 7: 

Spolupráca s Prešovským samosprávnym krajom pri riešení významných 

environmentálnych záťaží.  

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Marcela Ondová PhD. Prebehlo stretnutie medzi Prešovským 

a Košickým samosprávnym krajom, na úrovni pracovníkov oddelenia Územného plánu 

a životného prostredia, v snahe venovať pozornosť významným environmentálnym záťažiam, 

ktoré presahujú územie krajov. Konkrétne sa pozornosť upriamila na odkalisko Poša, ktorého 

zdrojom znečistenia je odpadový kanál z fabriky Chemko Strážske.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Milan Lesňák, Ing. Jozef Magda, Ing. Iveta Rušinová, Ing. arch. 

Matúš Človieček, Ing. Jozef Hudák, Ing. Peter Sekula, Mgr. Ing. Miloš Ihnát 

Diskutované témy:  

- Rozšíriť pojem „environmentálne záťaže“, ktorým sa venuje tento bod, o problematiku 

splavovaného odpadu medzi krajskými vodnými cestami. 

- Kompetencie obcí v snahe odstraňovať problémy hromadenia odpadov v obciach sú 

širšie ako kompetencie VÚC 

- Kompetencie SVP 

- Ekologická záťaž odkaliska Slovinky pri Krompachoch- na hrádzi nie je vykonávaný 

dostatočný technický dozor a pri výraznejšom prívalovom daždi hrozí riziko 

pretrhnutia 

- Možnosti KSK vplývať na politiku zhodnocovania odpadov v rámci štátu je 

minimálna 

- Možnosti podpory recyklácie sú aktuálne viac v rámci súkromného sektoru- podpora 

startupov cez európske dotačné schémy 

- Predsudky voči využívaniu spracovaného odpadu ako suroviny napríklad pre 

stavebníctvo 

- Rozprava o možnostiach zatraktívnenia recyklovania odpadov 

- Bukóza Vranov a kontaminácia rieky Ondavy 

 

Odchádza jeden člen komisie, komisia mala 12 členov. 

 

Uznesenie č. 7/2024: Komisia berie na vedomie informáciu o možnostiach spolupráce 

s Prešovským samosprávnym krajom pri riešení významných environmentálnych záťaží. 

 

Hlasovanie č.7:  

 

Prítomní: 12 

Za: 12   Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu 8: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

Túlavé psy: celospoločenský problém vnímaný aj na ZMOS, hľadanie možností na riešenie zo 

strany KSK- podpora útulkov, (podnet RNDr. Martina Smrča) 

 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Milan Lesňák 

Diskutované témy: Blíži sa polčas čerpania rozpočtového obdobia (leto 2024) pre ZMOS kde 

bude možné meniť priority a programové kapitoly pri uvoľňovaní peňazí na eurofondy. 

 

Vrt čižatice a jeho aktuálny stav (požidavka Mgr. Ing. Miloša Ihnáta) Bod predstavil RNDr. 

Martin Smrčo 

Bol vyvŕtaný injektážny vrt- voda pri vývere má 135 ℃, vzhľadom na to, že vo vode bol ná-

jdený  arzén a vysoký obsah minerálov je ideálne riešiť reinjektážny vrt a vodu využívať ako 

médium na ohrev. Aktuálne prebieha proces posudzovania EIA. Bola vytvorená štúdia, 

v ktorej sú stanovené hodnoty a možnosti využitia vody. 

Pripravuje sa aj štúdia na možnosť výstavby aquaparku. Výdrž výdatnosti vrtu je predpokla-

daná na 50 rokov. 

 

 

K bodu 9: 

Rôzne 

Volvo – aktuálne informácie (bod predstavila Ing. Mária Halačová) 

Je vyhlásená architektonická súťaž na projekt People centrum (areál služieb)- zázemie, 

v ktorom by sa mali nachádzať rôzne inštitúcie ako: klientske centrum, požiarna a policajná 

stanica, zdravotnícke zariadenie a rôzne iné služby. 

 

Do diskusie sa zapojili: MVDr. Ladislav Molnár, PhD, Ing. Róbert Magyar, Ing. Jozef Hudák 

Boli prednesené informácie ohľadom areálu Volvo získané z porady na úrade práce týkajúce 

sa plánovaného získavania odborných zamestnancov a ich odhadované počty v prvej fáze 

spustenia prevádzky. Zmeny v US Steel Košice a ich dopad na pracovné prostredie v území. 

Predpokladané výšky potrebných finančných dotácií na rekonštrukcie v US Steel. 

 

 

K bodu 10: 

Záver:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 8. rokovania Komisie ÚPŽP bol 

vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 


